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1 PvdD / 
Kostic

14 Olthof VTH Taken Er spelen al jaren zorgen bij inwoners rond Park 
Nauerna/Afvalzorg Nauerna. Sinds 2019 hebben we 
met commissie NLG afgesproken dat GS de 
commissie minstens maandelijks gaat informeren 
over de ontwikkelingen op het gebied van 
vergunningverlening, toezicht en handhaving bij 
bedrijven die onder provinciaal bevoegd gezag 
vallen. De nieuwe Staten zijn echter niet 
geïnformeerd over de stand van zaken rond 
Nauerna, ondanks dat zorgen daar blijven spelen.

Kunt u daarom een dossier sturen over de 
gebeurtenissen rond Park Nauerna en Afvalzorg 
Naurena de afgelopen jaren, met een duidelijke 
tijdlijn? Daarin zouden we in ieder geval geschetst 
willen zien:  a) welke problemen spelen er al die 
jaren, wat zijn de klachten en zorgen van 
omwonenden? b) welke zorgen rond milieu, 
veiligheid en gezondheid waren er en welke 
onderzoeken zijn gedaan? c) wat zijn de conclusies 
daarover, welke onderzoeken zijn gedaan en welke 
onderzoeken lopen nog? d) wat is uitgekomen uit dit 
onderzoek over gevaar voor de gezondheid voor 
dieren? 
https://www.nhnieuws.nl/nieuws/242925/zaanstad-
laat-afwijkingen-lammetje-nauerna-onderzoeken? e) 

Beantwoording volgt later.

https://www.nhnieuws.nl/nieuws/242925/zaanstad-laat-afwijkingen-lammetje-nauerna-onderzoeken
https://www.nhnieuws.nl/nieuws/242925/zaanstad-laat-afwijkingen-lammetje-nauerna-onderzoeken
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welke klachten zijn er geweest over het systeem van 
monitoring en klachtenmelding via OD en wat is er 
gedaan om dat te verbeteren? f) hoe zit het met 
stankoverlast en geurnormenoverschrijding? g) waar 
komt het afval vandaan (welke landen?) h) in 
hoeverre is er sprake van radioactief afval en hoe 
wordt de gezondheid voor leefomgeving (dier, 
mens, milieu) gegarandeerd? i) een samenvatting 
van de uitspraak van de Raad van State in deze aak 
en de gevolgen daarvan j) wat zijn de bevindingen 
over de veiligheid in relatie tot recreëren na 
beëindiging van de stortactiviteiten op Park 
Nauerna? 

2 PvdD / 
Kostic

8a Loggen Waddenfonds 1. “Het Waddenfonds voert in de loop van de 
eerste helft van 2020 een evaluatie uit.” Wanneer 
krijgen wij deze als PS te lezen? 

2. In eerder adviezen van de eigen 
kwaliteitscommissie, de rekenkamers en externe 
adviseurs keert steeds hetzelfde refrein terug: 
ontwikkel een visie, sluit aan bij de 
Waddenfondsdoelen, ontwikkel de eigen 
kennishouding, monitor de effecten van wat je 

1. De evaluatie van het Waddenfonds is 
onlangs gestart. De evaluatie kan voor 
het einde van 2020 aan uw Staten 
verstrekt worden.
 
2. a) Een visie op het Waddengebied is 
vastgesteld in de interprovinciale visie 
‘Wadden van allure’, die in 2013 door 
uw Staten is vastgesteld. Daarnaast 
bevatten het uitvoeringskader 
Waddenfonds en Investeringskader 
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doet, zorg voor samenhang in plaats van 
versnippering.

a) Hoe zijn deze adviezen precies opgepakt en wat 
zijn nu de resultaten?  
b) Op welke manier wordt gezorgd voor 
samenhang en versnippering vermeden?
c) Klopt het dat honderden miljoenen euro’s uit het 
Waddenfonds zijn besteed, zonder dat duidelijk is 
wat de precieze effecten op de ecologie zijn? 
d) Is er ooit een integraal plan gemaakt met 
antwoorden op de vragen 1) wat is er nodig om de 
ecologie van de Wadden te versterken? en 2) hoe 
gaan  we dit doen? 
e) Klopt er dat er ondanks verschillende 
aanmaningen nog altijd geen goed werkend 
monitorings- en evaluatiesysteem is?  Welke 
monitoringstools zijn ontwikkeld en wanneer 
precies, hoe lang functioneren ze en hoe goed 
functioneren ze?
f) Een van de kritieken was dat het Waddenfonds 
steken heeft laten vallen in het opbouwen van de 
noodzakelijke kennis. Klopt het dat de eigen 
kennishouding niet op niveau is en dat nu weer 

Waddengebied (IKW) ook veel 
richtinggevende uitspraken voor de 
besteding van de Waddenfonds-
middelen, waarin tevens de relatie met 
de visie ‘Wadden van allure wordt 
gelegd’. Vanuit het IKW en het 
Waddenfonds bestaat een 
toetsingskader waarin de aanbevelingen 
van de Kwaliteitscommissie en de 
Rekenkamer een plaats hebben 
gekregen. Op de kennishuishouding en 
monitoring komen wij in de antwoorden 
op de volgende vragen terug.
 
2. b) Voor projecten die aanspraak 
maken op middelen uit het 
Waddenfonds, is één van de 
belangrijkste voorwaarden dat het moet 
gaan om projecten die zoveel mogelijk 
het gehele Waddengebied dienen. Dit 
Waddenbrede karakter was ook een 
belangrijk uitgangspunt bij de eerder 
genoemde visies. Daarnaast wordt 
gewerkt aan de verdere ontwikkeling 
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pas wordt geïnvesteerd om dat op te krikken? 
Wanneer worden de resultaten daarvan verwacht? 
g) Hoe staat het nu met de voortgang van het 
functioneren van de Waddenbarometer, die 
bedoeld was om te gebruiken om op regelmatige 
basis te analyseren of we op de goede weg zijn als 
het gaat om de ontwikkeling van een in alle 
opzichten duurzaam Waddengebied? Hoe goed 
functioneert de barometer en hoe wordt het nu 
precies gebruikt om niet alleen te reflecteren op 
afgelopen jaren en projecten, maar ook om de 
investeringen voor de komende jaren te sturen? 

3. Oorspronkelijk doel van het Waddengeld was 
om de ecologie in het gebied te versterken en te 
beschermen. Welke bewijzen zijn er dat de 
ecologie van het gebied sinds het begin er 
aantoonbaar op vooruit is gegaan en dat de 
miljoenen uit het Waddenfonds daaraan hebben 
bijgedragen?  

4.In een tussentijdse evaluatie in 2016 van het 
adviesbureau Royal Haskoning bleek dat van 31 
beoordeelde projecten slechts 16 als geslaagd uit 

van de kennishuishouding voor het 
Waddengebied. 
 
2. c) Omdat deze vraag niet van 
technische aard is, kan deze niet via 
deze weg worden beantwoord. Wij 
verwijzen u naar de 
commissiebehandeling om deze vraag 
te stellen.
 
2. d) Ja, dit is gebeurd in de 
interprovinciale visie ‘Wadden van 
allure’ (2013) en gebeurt momenteel in 
de nieuw vast te stellen Agenda voor 
het Waddengebied, waaraan o.a. het 
Rijk, de provincies, gemeenten, 
waterschappen, Coalitie Wadden 
Natuurlijk en de Waddenzeehavens 
samenwerken. Over dit laatste 
document heeft eind 2018 een 
technische briefing voor uw 
Statencommissie plaatsgevonden. De 
Agenda voor het Waddengebied wordt 
binnenkort vrijgegeven voor externe 
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de bus kwamen. Onder de ‘minder succesvolle’ 
projecten vielen naast Willemsoord onder meer de 
restauratie van een orgel in het Friese Parrega 
(‘samenhang’ ontbreekt), indoor klimpark 
‘Waddenfun’ (‘willekeurige waddenachtige’ 
elementen zijn samengevoegd op een 
waddenplek’) en de industriewaterleiding voor 
Chemiecluster Delfzijl, waarvan het ‘ecologisch 
effect op het Waddengebied onduidelijk’ is.  Voor 
‘Zeegrasprojecten Fase I en Fase II’ (samen bijna 5 
ton) bestaat zelfs het ‘risico op achteruitgang in 
plaats van vooruitgang’, oordeelde Royal 
Haskoning. 

Wat is er met deze conclusies precies gedaan om 
te zorgen voor verbetering en om keuzes te maken 
die er voor zorgen dat de ecologie in het 
Waddengebied profiteert?

5. Klopt het dat het Waddenfondsgeld van 800 
miljoen euro oorspronkelijk bedoeld was als een 
investeringsimpuls voor het gebied, waarbij alles 
in samenhang (integraal) moest worden bezien en 
de natuur voorop moest staan? Klopt het dat dit 

consultatie en zal naar verwachting 
eind 2020 worden vastgesteld. 
 
2. e) Dat is niet correct. Er zijn 
verschillende monitoringstools. Wel is 
het zaak deze in de komende tijd meer 
met elkaar in verbinding te brengen, 
zodat een meer samenhangend 
monitoringssysteem ontstaat. Er is een 
monitoring voor het Waddenfonds 
ontwikkeld; deze wordt op dit moment 
in samenwerking met de provincies en 
de Waddenacademie uitgebouwd voor 
de projecten van het IKW. De focus ligt 
op het helder formuleren van meetbare 
‘outcome indicatoren’, d.w.z. 
indicatoren die iets zeggen over het 
maatschappelijk effect van onze 
inspanningen. Hiervoor maakt het 
Waddenfonds ook gebruik van de 
eerder ontwikkelde basismonitoring 
Wadden.
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door een landelijke motie van CDA- die stelde dat 
ook de economie moest profiteren van de pot geld 
– is veranderd en daarmee het fonds meer 
verdeeld werd tussen natuur en economie? Klopt 
het dat die scheiding nadrukkelijk niet door de 
commissie Meijer – die aan de wieg stond van het 
investeringsplan voor het Waddengebied- is 
gemaakt en dat het oorspronkelijk juist een 
integrale aanpak moest zijn?

6.De 50%/50% verdeling moest gaan tussen 
duurzame economie en ecologie. Welke definitie 
van duurzame economie word gehanteerd en wat 
zijn precies de criteria waar een project aan moet 
voldoen om geld te kunnen krijgen onder het mom 
van ‘duurzame economie’? Kan gegarandeerd 
worden dat alle geld dat onder ‘duurzame 
economie’ is gestoken, ging naar echt duurzame 
economische projecten?

7. Kan gegarandeerd worden economische 
activiteiten die met het Waddenfondsgeld zijn 
gefinancierd, niet hebben bijgedragen aan schade 

Om meer samenhang aan te brengen in 
de verschillende monitoringstools 
wordt momenteel door het 
Waddenfonds een verkenning 
uitgevoerd op welke wijze de duurzame 
kennishouding binnen het 
Waddenfonds sterker geborgd kan 
worden. Wij betrekken hier ook andere 
partijen bij die een belangrijke rol 
hebben in de kennishuishouding, zoals 
de Rijksoverheid, de terreinbeheerders 
en de onlangs opgerichte 
Beheerautoriteit. Wij verwachten hier in 
de loop van 2020 en 2021 goede 
stappen in te kunnen zetten.
 
2. f) Zie ons antwoord op de vorige 
vraag.
 
2. g) De Waddenbarometer functioneert 
en zal worden geïntegreerd in de 
basismonitoring Wadden, zodat er een 
integraal monitoringssysteem is voor de 
Wadden. Het Waddenfonds zet er op in 
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of achteruitgang van de ecologie van het gebied? 
Waaruit blijkt dat en hoe is dat gemonitord? 

8. 
a) In de conceptbegroting wordt een 
meerjarenperspectief geschetst. Hoeveel van het 
geld dat volgens de begroting de komende jaren 
wordt geïnvesteerd, gaat direct en uitsluitend naar 
verbeteren naar ecologie van het Waddengebied en 
om welke projecten gaat dat precies? Hoeveel van 
het resterende geld gaat volgens de huidige 
begroting ingezet worden voor uitsluitend of 
grotendeels bijvoorbeeld cultuur, horeca, 
toerisme, recreatie en andere vormen van 
economische projecten?  

b) Kunt u een overzicht geven met twee rijen, met 
in de ene rij projecten (net afgerond, lopend of op 
de planning) die volgens de 50/50 -verdeling 
zouden vallen onder ‘duurzame economie’ en een 
rij met projecten die onder ‘ecologie’ zouden 
vallen? Nu is de verdeling niet goed inzichtelijk 
voor PS. 

om dit per januari 2021 volledig 
geïntegreerd te hebben. 
 
3. De bijdragen van de projecten aan de 
ecologie van het Waddengebied zijn op 
projectniveau vaak goed aan te tonen. 
Indien gewenst kunnen wij hier, 
bijvoorbeeld via een werkbezoek, meer 
informatie over verstrekken aan uw 
Staten. Aan het inzichtelijk krijgen van 
de meerjarige effecten van het gehele 
IKW wordt gewerkt via de opbouw van 
de basismonitoring Wadden.
 
4.Wanneer projecten niet het gewenste 
resultaat hebben, moet dat in alle 
openheid duidelijk worden. Dit gebeurt 
in de evaluaties van het Waddenfonds 
en het IKW die regelmatig plaatsvinden. 
Naar aanleiding van het rapport dat u 
noemt is ten eerste het toetsingskader 
voor de tendering bij het Waddenfonds 
scherper opgemaakt. Daarnaast sturen 
de provincies veel meer op gewenste 
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9. 
Voor het project “Boeren, vissers en buitenlui” 
is  483.922 eu uitgetrokken. Als er uiteindelijk 
wordt gekeken dat dat 50% naar economie en 50% 
naar ecologie gaat, hoe wordr dan zo’n project 
meegerekend? Valt dit project in zijn geheel onder 
“duurzame economie” of “ecologie”? Of wordt een 
deel van het geld gerekend als vallende onder 
investeringen in “duurzame economie” en een 
ander deel aan “ecologie”? Hoe is die 483.922 in 
die twee categorieën dan verdeeld?

Dezelfde vraag voor het “Innovatieproject 
selectieve garanalenvisserij Waddenzee” (291.376 
eu)  en “Toeristische parel Hoge Berg” (410.666)

10. 
a) De Rekenkamer en interne kwaliteitscommissie 
adviseerden eerder om meer te doen om schijn 
van belangenverstrengeling te voorkomen, door 
bijvoorbeeld de provincies expliciet uit te sluiten 
van subsidieaanvraag. 

projecten via het IKW, dat mede als 
gevolg van deze evaluatie tot stand is 
gekomen. Het IKW wil vooral grotere 
projecten ondersteunen die een 
wezenlijk effect hebben op de ecologie 
en economie van het Waddengebied.
 
5. Het klopt dat, ten tijde van de 
beraadslagingen over het Waddenfonds 
in de Tweede Kamer, het 
bestedingsdoel van het Waddenfonds 
door een motie is verbreed naar 
ecologie én economie. Dat de besteding 
van de Waddenfondsmiddelen via een 
integrale aanpak moet gebeuren, heeft 
ons inziens nooit ter discussie gestaan.
 
6. In het op 29 mei 2017 door 
Provinciale Staten vastgestelde 
uitvoeringskader is op blz.6 
uitgewerkt  wat er wordt verstaan onder 
duurzame economie. Het Waddenfonds 
beoordeelt aan de hand van deze 
uitwerking projectaanvragen. Daarmee 
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Wat is er met deze adviezen gebeurt en hoe wordt  
onafhankelijk van bestuur gegarandeerd en 
belangenverstrengeling nu precies vermeden?   

b) Den Helder ontvangt miljoenen uit 
het Waddenfondsgeld. De aanvragen werden 
gedaan door Zeestad C.V./B.V., een bedrijf dat de 
stedelijke vernieuwing in Den Helder ontwikkelt en 
uitvoert. Klopt dit? Klopt het dat Zeestad C.V./B.V.  
in handen is van de gemeente en de provincie 
Noord-Holland, dat de Provincie dus naast 
toekenner ook ontvanger van het 
Waddenfondsgeld is, en dat gedeputeerde van 
Noord-Holland niet alleen als bestuurslid van het 
Waddenfonds over subsidieaanvragen beslist, 
maar ook in de aandeelhoudersvergadering van 
Zeestad zit? Hoe werd en wordt hier 
belangenverstrengeling vermeden?

is de door u gevraagde garantie 
geborgd.
 
7. In de projectbeoordeling door het 
Waddenfonds wordt expliciet getoetst 
dat de uitvoering van het project geen 
inbreuk maakt op de economische, 
ecologische of sociale dimensie van 
duurzame ontwikkeling. Dit is een 
harde toetsingsvoorwaarde voor 
projecten om subsidie vanuit het 
Waddenfonds te ontvangen.
 
8. a en b) In het IKW staat beschreven 
hoeveel middelen er naar de zes 
majeure opgaven gaan en hoe de 
verdeling tussen economie en ecologie 
is. De vraag naar het overzicht van 
projecten en de indeling naar ecologie 
en economie is ook aan de orde 
gekomen tijdens de werkbijeenkomst 
van uw Staten met het Waddenfonds op 
2 juni jongstleden. Daar is afgesproken 
dat vanuit het Waddenfonds inzicht 
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wordt gegeven in de projecten en de 
verdeling naar economie en ecologie. Er 
is ook aangegeven dat het goed 
presenteren van dit overzicht wellicht 
enige tijd vergt. De verwachting is dat 
dit overzicht medio juni verstrekt kan 
worden.
 
9. Alle drie projecten zijn voor 100% 
geplaatst onder duurzame economie.  
 
10. a) De provincies zijn eigenstandig 
nooit aanvrager van een project waarbij 
geld van het Waddenfonds is gemoeid. 
Hierdoor wordt elke schijn van 
belangenverstrengeling vermeden.
 
10. b) Zeestad C.V./B.V. heeft een 
aantal aanvragen ingediend bij het 
Waddenfonds. Dat gebeurt op basis van 
een concrete aanvraag voor een project 
in Den Helder. Dat geld is nooit 
bestemd voor de provincie. Daarnaast is 
de gedeputeerde van Noord-Holland 
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geen aandeelhouder in Zeestad; de 
provincie Noord-Holland is 50% 
aandeelhouder. GS nemen op basis van 
de geagendeerde voorstellen de 
besluiten over Zeestad in een plenaire 
vergadering en de gedeputeerde 
vertegenwoordigt de provincie enige 
dagen later in de 
aandeelhoudersvergadering. Alle 
besluiten die hier genomen worden 
hebben dus de instemming van GS.

3 GL / Cardol 18g Loggen Voorland Blaricum C-agenda natuur: Stg Vrienden van ’t Gooi hebben een 
handhavingsverzoek ingediend inzake Voorland Blaricum. 
Wij horen graag hoe de stand van zaken is m.b.t. dit 
handhavingsverzoek en of er al zicht is op de inhoud van de 
reactie van GS?

We hebben het handhavingsverzoek van 
de Vereniging Vrienden van het Gooi 
momenteel in behandeling. U wordt op 
de hoogte gehouden over de reactie 
door de provincie op het 
handhavingsverzoek.

4 CDA 4b Zaal Kaderbrief Groei werkgelegenheid 2% in NHN en 10,9% in 
NHZ. In de kaderbrief mis ik hierbij een duurzaam 
doorpakkende flexibele inzet op het behoud van 
sociaaleconomische regionale vitaliteit. Zeker op 

Wij zetten ons beleid, inclusief de inzet 
van een nieuwe werkambassadeur, voor 
arbeidsmarkt en onderwijs door. Wij 
richten ons met het beleid op een 
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het gebied van kennis en (om)scholing in werk, is 
de tweedeling in de provincie actueler dan ooit. 
Hoe gaat de provincie bij de kennis –en 
scholingseconomie extra bijspringen, aangezien 
ze haar rol in het bestrijden van de gevolgen van 
de Coronacrisis zorgvuldig met de andere 
bestuurslagen wil afstemmen. 

duurzaam inzetbare beroepsbevolking 
voor de hele provincie. De suggestie dat 
de provincie extra gaat inspringen voor 
de kennis- en scholingseconomie loopt 
vooruit op de uitwerking van de motie 
Economisch Herstel- en 
Duurzaamheidsfonds. Over de uitwerking 
ervan zal het college een voorstel aan PS 
voorleggen.

5 CDA 5a Olthof OD NZKG 1. Heeft het intrekken van mandaten rond Tata 
Steel financiële gevolgen voor OD NZKG? Leidt dat 
tot aanpassing van begroting 2020/2021?

2 Hoe is het te verklaren dat het uurtarief van de 
diverse OD’s verschillend is? Is het werk dat 
verricht wordt van hetzelfde niveau, zelfde 
kwaliteit? 

3 We hebben vernomen van GS rond het vertrek 
van Adnan Tekin dat er spanning is tussen 
provincie en OD inzake handhaving bij Tata Steel. 
Wat heeft dit voor effect op samenwerking tussen 

1. Er is geen mandaat ingetrokken (art. 
10:8 Awb), maar het college heeft 
besloten de gemandateerde 
bevoegdheid voorlopig zelf uit te 
oefenen (art. 10:7 Awb). Ons college 
neemt alleen de beslissing. De OD NZKG 
blijft alle voorbereidende 
werkzaamheden uitvoeren. Het besluit 
van het college heeft dus geen 
consequenties voor de werkzaamheden 
of financiën van de OD NZKG. Voor de 
ambtelijke organisatie van de provincie 
zorgt het wel voor extra werkzaamheden 
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provincie en OD NZKG en wat gaat dit voor effect 
hebben op toekomst en begroting van OD NZKG? 

(extra toets op besluiten en 
processtappen en het voorbereiden van 
besluitvorming door het college).

2. De (kosten)opbouw van de 
uurtarieven bij de OD’s is van vele 
aspecten afhankelijk. Er wordt bij alle 
OD’s bij de uitvoering van de VTH-taken 
voor de provincie gewerkt volgens de 
Verordening kwaliteit 
vergunningverlening, toezicht en 
handhaving omgevingsrecht provincie 
Noord-Holland 2016, zoals vastgesteld 
door Provinciale Staten. Overal wordt 
dus ten minste hetzelfde 
kwaliteitsniveau geleverd. De 
uurtarieven zijn echter ook afhankelijk 
van werkprocessen, 
dienstverleningsniveaus, 
overheadkosten, 
complexiteit/specialisme van taken en 
hoeveel uur wordt besteed aan een taak.
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3. Zoals ook al aangegeven in de brief 
van 15 januari 2020 verbeteren we de 
samenwerking tussen de provincie en de 
omgevingsdiensten. Dit doen we door 
duidelijk te maken op welke wijze 
invulling moet worden gegeven aan het 
mandaat dat de directeuren van de 
omgevingsdiensten rechtstreeks van ons 
college hebben gekregen, bijvoorbeeld 
via een Nota uitvoering en handhaving. 
We zien hier een nadrukkelijkere rol voor 
de ambtelijke organisatie en directie van 
de provincie als onze eerste adviseur en 
als schakel tussen ons college en de 
omgevingsdiensten. Hierover zijn 
gesprekken gevoerd tussen de directies 
van de OD NZKG en de provincie en 
zullen in de nabije toekomst nog meer 
gesprekken worden georganiseerd op 
verschillende niveaus. Ook zijn we bezig 
met het versterken van onze eigen 
organisatie, zowel op het dossier Tata 
Steel door het benoemen van een 
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procesmanager als ten aanzien van het 
opdrachtgeverschap door het aantrekken 
van meer medewerkers. 

Deze acties zijn al verwerkt in de 
begroting en de kaderbriefvoorstellen.

6 CDA 6a Zaal Jaarstukken 
recreatieschappen 

In PS vergadering van 18 mei gaf Gedeputeerde 
Loggen aan dat er genoeg geld beschikbaar is om 
de recreatieschappen de helpende hand te kunnen 
bieden. A. Welk plan van aanpak wordt door GS 
hierbij met de recreatieschappen besproken 
momenteel? B.Is de uitgestoken hand duidelijk 
genoeg voor de recreatieschappen? C. Want hoe 
verhoudt zich de uitgesproken welwillendheid van 
GS zich tot de zienswijzen van de provincie inzake 
beheersen kosten bij de huidige uitgaven en 
plannen in de nabije toekomst van de 
recreatieschappen? 

a. In het overleg van de (vice)-voorzitters 
is onlangs gesproken over hoe om te 
gaan met de gevolgen van Corona. In de 
komende bestuursvergaderingen van de 
recreatieschappen wordt een voorstel 
geagendeerd. Hoewel er verschillen zijn 
wordt zoveel mogelijk één lijn 
gehanteerd. In de gebieden zijn 
maatregelen getroffen om de drukte van 
bezoekers op te vangen, verder wordt 
gekeken naar de gevolgen voor de 
evenementen en de ondernemers in de 
gebieden. Daarbij wordt ook in beeld 
gebracht welke regelingen het Rijk 
rechtstreeks heeft voor evenementen 
organisatoren en ondernemers.



 Technische vragen

nr Partij en 
indiener

Punt Gedeputeerde Onderwerp Vraag Antwoord

B. In het overleg van de (vice-) 
voorzitters is afgesproken dat de extra 
kosten voor gemeenschappelijke 
regelingen apart inzichtelijk gemaakt 
worden in de administraties van de 
deelnemers. Over de wijze waarop dat 
vorm gaat krijgen wordt verder overleg 
gevoerd.   

C. Het is altijd zaak om zorgvuldig om te 
gaan met uitgaven en plannen. Wij 
vragen de recreatieschappen efficiënt te 
werken en waar nodig overtollige 
reserves aan te spreken in plaats van bij 
de stijgende kosten gelijk de 
deelnemersbijdrage te verhogen. De 
provincie betaalt in de meeste gevallen 
de helft van de totale 
deelnemersbijdrage en daarom zijn we 
extra alert op het beheersen van de 
kosten, voor andere deelnemers weegt 



 Technische vragen

nr Partij en 
indiener

Punt Gedeputeerde Onderwerp Vraag Antwoord

de verhoging van de deelnemersbijdrage 
soms relatief minder zwaar.

7 CDA 8a Loggen Conceptbegroting

Waddenfonds

 (pagina 11) Waarom is het tenderprincipe leidend 
bij wijze van verdeling van de middelen, zoals 
vastgelegd in Uitvoeringskader? En waarom is het 
molenaarsprincipe niet leidend bij alle projecten?

Het ‘molenaarsprincipe’ (“wie het eerst 
komt, die het eerst maalt”) is niet 
leidend bij alle projecten van het 
Waddenfonds, omdat dit slechts 
beperkte mogelijkheden tot sturing geeft 
voor het behalen van de doelstellingen 
van het Waddenfonds. Deze sturing is 
gewenst, omdat met het Waddenfonds 
grote investeringen gemoeid zijn en het 
Waddengebied grote uitdagingen kent. 
Om deze sturing aan te brengen hebben 
uw Staten het Investeringskader 
Waddengebied vastgesteld, waar op zes 
majeure opgaven wordt gestuurd. 
Ongeveer tweederde deel van het 
Waddenfonds-geld wordt via het 
Investeringskader Waddengebied 
geprogrammeerd. Het overige deel 
wordt via tenders besteed.
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8 PvdD / 
Kostic

5 Olthof-Stigter Omgevingsdiensten
Algemene vraag over de OD’s:
1. In hoeverre wordt door OD’s onderling 
gecommuniceerd en informatie uitgewisseld? Is er 
bijvoorbeeld een informatiesysteem die ze allemaal 
delen en aanvullen? 

2. Is ooit onderzoek gedaan naar in hoeverre daar 
verbetering in zou moeten komen om bescherming 
van natuur, milieu en leefbaarheid te verhogen?

3. Is er onderzoek gedaan naar de vraag in hoeverre 
de verschillende OD’s de stijgende druk van VTH-
taken aankunnen met bestaande middelen? Hoe 
wordt rekening gehouden met de invoering van de 
Omgevingswet en het eventuele extra werk dat 
daarmee gepaard gaat? 

1. Waar nodig wordt door de OD’s 
samengewerkt. Zo wordt er door 
omgevingsdiensten, 
(Rijks)inspectiediensten en andere 
organisaties binnen handhaving en 
toezicht gegevens uitgewisseld via 
Inspectieview Milieu. En in het 
selectieoverleg Milieu wordt op 
casusniveau informatie uitgewisseld 
tussen de OD’s, het Openbaar Ministerie 
en de Officier van Justitie. Daarnaast is 
nog een veelvoud aan regionale gremia 
waar OD’s en ketenpartners overleggen, 
gegevens uitwisselen en samenwerken.

2. Ja, zo is het systeem Inspectieview 
Milieu ontwikkeld nadat in diverse 
rapporten (Commissie Mans (2008) en 
De Ridder (2009)) was geconstateerd dat 
er niet structureel werd samengewerkt 
tussen toezichthoudende instanties en 
inspectiegegevens niet of nauwelijks 
onderling werden gedeeld. Sindsdien is 
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er veel veranderd en verbeterd. Heel het 
VTH-stelsel is aangepast en de 
omgevingsdiensten zijn opgericht. 
Tweejaarlijks wordt er nu een landelijke 
evaluatie uitgevoerd in opdracht van de 
minister naar de werking van het VTH-
stelsel.

3. De middelen voor de uitvoering van 
VTH-taken worden ieder jaar gebaseerd 
op de uitvoeringprogramma’s die in 
samenspraak tussen de OD’s en de 
provincie worden opgesteld en door ons 
college worden vastgesteld. In deze 
uitvoeringsprogramma’s worden naast 
de reguliere werkzaamheden ook 
prioriteiten benoemd (zoals de invoering 
van de Omgevingswet, energiebesparing 
bij bedrijven en complexe dossiers als 
Tata Steel).
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Agendapunt 5a1: OFGV
4. In de Voordracht staat:

“Uit de ontwerpbegroting 2021 blijkt dat de 
bijdrage van de provincie Noord-Holland aan de 
OFGV € 583.592,00 wordt. In 2021 gaat de nieuwe 
Kostenverdeelsystematiek (KVS) in waardoor de 
bijdrage van de provincie vergeleken met 2020 
met een bedrag van € 341.240,00 daalt.” 

a) Betekent dit dat de bijdrage van de provincie 
aan de OFGV dan maar 240.000 euro is in 2021? 

Agendapunt 5a1: OFGV (Stigter)

a) Nee, in 2020 was en blijft de 
bijdrage van de provincie aan 
de reguliere begroting van de 
OFGV €924.832,00. Deze 
bijdrage daalt in 2021 vanwege 
het ingaan van een nieuwe 
kostenverdeelperiode met een 
bedrag van € 341.240,00. De 
bijdrage van de provincie aan 
de reguliere begroting van de 
OFGV in 2021 komt daarmee uit 
op €583.592,00.

b) De bijdrage van de provincie 
aan de OFGV is voor het 
uitvoeren van het takenpakket 
dat is overeengekomen met de 
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b) Klopt het dat met provinciale bijdrage hooguit 4 
fte’s kunnen worden betaald? Hoeveel fte’s anders 
wel? 

c) Hoeveel ondernemingen vallen onder VTH -
taken van OFGV? 

OFGV. De bijdrage is gebaseerd 
op een 
kostenverdeelsystematiek 
vastgesteld door het algemeen 
bestuur van de OFGV. De 
provinciale bijdrage kan dus 
niet direct worden gekoppeld 
aan een aantal fte.

c) Er vallen geen Wabo 
ondernemingen onder 
provinciaal bevoegd gezag 
onder VTH-taken van de OFGV. 
Deze ondernemingen vallen 
grotendeels onder OD ZNKG en 
voor een klein deel onder ODIJ.

d) De OFGV voert de provinciale 
bodemtaken uit. Dit zijn 
bodemtaken die voortvloeien uit 
de Wet bodembescherming, 
PMV, Besluit uniforme 
saneringen, Besluit 
bodemkwaliteit, Provinciaal 
milieubeleidsplan. Daarnaast 
begeleidt de OFGV de provincie 
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d) Welke taken heeft OFGV precies?

e) Heel weinig mensen weten dat OFGV bestaat en 
dat ze daar terecht kunnen voor zorgen/klachten 
over milieu bijvoorbeeld. Wat wordt er gedaan om 
de bekendheid en vindbaarheid van OFGV onder 
burgers te verbeteren? Is daar onderzoek naar 
gedaan? Is bekend in hoeverre de 
klachtenprocedure bekend is bij de mensen, en 

bij het decentraliseren van de 
bodemtaken naar de gemeente.

e) Ons college herkent dit signaal 
niet. De OFGV heeft een online 
loket waar bewoners 
milieuklachten kwijt kunnen. In 
2019 is slechts één enkele 
klacht binnengekomen met 
betrekking tot het beperkte 
takenpakket van de provincie 
bij de OFGV. Voor 
milieuklachten gerelateerd aan 
bedrijven wordt door de OFGV 
doorwezen naar de juiste 
instanties.

f) Nee, dat klopt niet. De reden 
dat de OFGV geen VTH-taken 
voor de Provincie Noord-
Holland uitvoert is niet het 
gevolg van gebrek aan 
capaciteit. Het college heeft 
geen VTH-taken overgedragen 
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door mensen duidelijk en toegankelijk wordt 
bevonden?

f) Klopt het dat de OFGV sommige VTH-taken niet 
kan doen, door gebrek aan capaciteit? Is daar 
onderzoek naar gedaan? 

aan de OFGV. De OFGV heeft 
hiervoor geen opdracht en is 
derhalve niet gemandateerd om 
VTH taken uit te voeren bij 
inrichtingen die onder het 
bevoegde gezag van de 
Provincie vallen. De OFGV voert 
de door ons college 
gemandateerde taken uit 
volgens 
afspraak/uitvoeringsprogramma 
(zie ook d).

g) In voorkomende gevallen wordt 
contact opgenomen met de 
klager door de OFGV. Gezien 
het zeer geringe aantal 
klachten, tot nu 1 
klachtbehandeling, kan er geen 
sprake zijn van een onderzoek 
naar de klachtenafhandeling. De 
OFGV houdt bij hoe het contact 
met de burger  eventueel is 
verlopen.
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g) Is onderzoek gedaan naar klachtenafhandeling 
door OFGV tot nu toe en hoe burgers die ervaren? 

Agendapunt 5a2: OD IJmond (Olthof)
5.
a) De bijdrage van de provincie aan 

ODIJ is voor het uitvoeren van het 
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Agendapunt 5a2: OD IJmond 

5.
a) Hoeveel fte’s kunnen met provinciale bijdrage 

takenpakket dat is overeengekomen 
met ODIJ. De bijdrage is gebaseerd 
op een verdeelsleutel vastgesteld 
door het algemeen bestuur van 
ODIJ. De provinciale bijdrage kan 
dus niet direct worden gekoppeld 
aan een aantal fte.

b) ODIJ voert namens de provincie bij 
vijf bedrijven de VTH-taken uit.

c) De ODIJ voert de provinciale 
bodemtaken uit. Dit zijn bodemtaken 
die voortvloeien uit de Wet 
bodembescherming, PMV, Besluit 
uniforme saneringen, Besluit 
bodemkwaliteit, Provinciaal 
milieubeleidsplan. Daarnaast 
begeleidt de ODIJ de provincie bij het 
decentraliseren van de bodemtaken 
naar de gemeente. Ook voert de 
ODIJ de VTH-taken uit voor vijf 
bedrijven die onder provinciaal 
bevoegd gezag vallen.

d) Ons college herkent dit signaal niet. 
De Omgevingsdienst IJmond 
(voorheen Milieudienst IJmond) 
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worden betaald? 
b) Hoeveel ondernemingen vallen onder VTH -
taken van OD IJmond? 
c) Welke taken heeft OD IJmond precies?
d) Heel weinig mensen weten dat OD IJmond 
bestaat en dat ze daar terecht kunnen voor 
zorgen/klachten bijvoorbeeld. Wat wordt er 
gedaan om de bekendheid en vindbaarheid van OD 
IJmond onder burgers te verbeteren? Is daar 
onderzoek naar gedaan? Is bekend in hoeverre de 
klachtenprocedure bekend is bij de mensen, en 
door mensen duidelijk en toegankelijk wordt 
bevonden?
e) Klopt het dat de OD IJmond sommige VTH-
taken niet kan doen, door gebrek aan capaciteit? Is 
daar onderzoek naar gedaan? 
f) Is onderzoek gedaan naar klachtenafhandeling 
door OD IJmond tot nu toe en hoe burgers die 
ervaren? 

heeft als een van de weinige OD’s in 
Nederland een lange historie en 
bestaat al ruim twintig jaar (in 1999 
opgericht). Uit een evaluatie van 
Twijnstra Gudde (IJkpunt 2015) 
komt de zichtbaarheid van de ODIJ 
juist als een van de sterke punten 
naar voren. Ook uit een onderzoek 
van Deloitte in opdracht van de 
provincie uit 2015 naar 
milieuklachten in het 
Noordzeekanaalgebied komt naar 
voren dat de ODIJ goed bekend 
staat als aanspreekpunt voor 
milieuzaken bij burgers en dat 
burgers en bedrijven ODIJ direct 
weten te vinden voor 
milieuklachten. 

e) De ODIJ voert de door ons college 
gemandateerde taken uit volgens 
afspraak/uitvoeringsprogramma. 

f) Zie antwoord vraag 5.d: Uit eerder 
onderzoek van verschillende 
externe bureaus kwam naar voren 
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dat de ODIJ goed zichtbaar en 
vindbaar was voor bedrijven, 
burgers en deelnemers.

Agendapunt 5a3) OD NHN (Stigter)

6. Als een initiatiefnemer een 
omgevingsvergunning aanvraagt bij een 
gemeente geldt dat de gemeente, of de 
door de gemeente gemandateerde 
omgevingsdienst, bij de OD NHN een 
verklaring van geen bedenkingen (vvgb) 
moet aanvragen voor de Wet 
natuurbescherming. Dit is het geval als 
het verrichten van handelingen 
mogelijke gevolgen heeft voor 
beschermde planten- en diersoorten of 
N2000-gebieden. Bij een vvgb is de 
gemeente verantwoordelijk voor de 
toezicht en handhaving. Een 
initiatiefnemer kan ook de 
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Agendapunt 5a3) OD NHN

6. Hoewel de ODNHN belast is met de Wet 
natuurbescherming, zien we dat omgevingsvergunning, voor 
bijvoorbeeld renovaties, ook behandeld worden door andere 
Omgevingsdiensten. Er moet vervolgens apart ontheffing of 
vergunning worden aangevraagd bij de ODNHN.

omgevingsvergunning en 
vergunning/ontheffing Wet 
natuurbescherming loskoppelen en de 
vergunning/ontheffing Wet 
natuurbescherming bij de OD NHN 
aanvragen. In dit geval is de OD NHN 
verantwoordelijk voor de toezicht en 
handhaving.

De OD NHN en de OD NZKG, ODIJ 
hebben maandelijks 
afstemmingsoverleg en benaderen 
elkaar ook voor individuele casussen. 
Tussen OFGV en OD NHN is op het 
gebied van de Wet natuurbescherming 
geen regulier afstemmingsoverleg 
omdat de gemeenten in Gooi- en 
Vechtstreek geen adviestaak natuur bij 
OFGV afnemen.

7. Op dit moment leggen de extra 
werkzaamheden rondom stikstof een 
grote druk op de medewerkers van de 
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Hoe is kennisopbouw en afstemming van de andere OD’s 
met betrekking tot de Wnb en hoe vindt de controle en 
handhaving mbt Wnb plaats bij omgevingsvergunningen?

OD NHN en worden, daar waar nodig, 
de werkzaamheden geprioriteerd. Om 
deze reden is in de Kaderbrief 2021 een 
budgetaanvraag voor stikstof 
opgenomen.

8. Bij verstoringen van beschermde 
dieren vanuit de Wet 
natuurbescherming kan een melding 
worden gedaan bij de OD NHN.

9. In 2019 heeft een evaluatie 
plaatsgevonden van de uitvoering van 
de Wet natuurbescherming. GS voegen 
€ 881.000 structureel aan het budget 
toe om, gezien de toegenomen vraag 
vanuit de maatschappij, de uitvoering te 
kunnen waarborgen. Dit kunt u 
terugvinden in de Kaderbrief 2021 van 
de provincie.

10.Omdat veel vragen van 
burgers/ondernemers bij de gemeenten 
binnenkomen heeft de OD NHN 
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7. Vindt er een vorm van verdringing plaatst bij ODNHN door 
de extra werkzaamheden ivm stikstof ten koste van andere 
(Wnb) activiteiten?

8. Wat is de juiste plek voor Amsterdammers om 
terecht te kunnen met een melding van 
(vermoedelijk) onterecht geplaatste steigers 
vanwege verstoring van gebouwbewonende dieren 
in het kader van Wet natuurbescherming? 

9. Is onderzoek gedaan naar hoe de OD in zulke 
gevallen handhaaft en of daar voldoende capaciteit 
voor is? Wat is daarover wel bekend bij de 
provincie?

10. Wat wordt precies gedaan om de 
verplichtingen, wet- en regelgeving rond 
bescherming van dieren en natuur bekender te 

gemeenten geïnformeerd over de Wet 
natuurbescherming. Op de website van 
de OD NHN is uitgebreide informatie 
opgenomen over de Wet 
natuurbescherming, uitgesplitst in 
gebiedsbescherming, 
soortenbescherming en houtopstanden.

11.

a) Aangezien wij een lumpsum bijdrage 
betalen is er niet direct een link te 
leggen tussen fte’s en de bijdrage van 
de provincie. De bijdrage van de 
provincie aan de OD NHN is voor het 
uitvoeren van het takenpakket dat is 
overeengekomen met OD NHN. Met de 
bijdrage wordt ook een deel van de 
overhead betaald.

b) Er is in 2019 38 fte ingezet op de 
vergunningverlening, toezicht en 



 Technische vragen

nr Partij en 
indiener

Punt Gedeputeerde Onderwerp Vraag Antwoord

maken onder burgers en ondernemers?

11.
a) Hoeveel fte’s kunnen met provinciale bijdrage 
worden betaald? 

b) Hoeveel fte’s gaan naar taken rond Wet 

handhaving van de Wet 
natuurbescherming voor de hele 
provincie. Daarvan is ongeveer 5 fte 
voor toezicht en handhaving jacht.

c) Binnengekomen meldingen voor het 
uitvoeren van de jacht worden 
gecontroleerd. Aan de hand daarvan 
wordt bepaald in welk gebied 
gesurveilleerd gaat worden. Daarnaast 
worden er controles uitgevoerd naar 
aanleiding van klachten en 
handhavingsverzoeken.

d) De OD NHN houdt actief toezicht op 
basis van een risicoanalyse waar het 
toezicht het beste ingezet kan worden. 
Daarnaast voeren zij controles uit naar 
aanleiding van klachten en 
handhavingsverzoeken. 
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natuurbescherming? Hoeveel naar controle en 
handhaving op jacht?

c) Hoe vaak word gecontroleerd op 
jachtactiviteiten?

d) Houdt OD ook actief toezicht of werkt zij alleen 
volgens piepsysteem? 

e) De OD NHN zet diverse kanalen in 
om haar bekendheid te vergroten 
en de diensten of projecten onder 
een breder publiek bekend te 
maken. Deze communicatie wordt 
in nauwe samenwerking met de 
specialisten binnen de 
omgevingsdienst, opdrachtgevers 
en ondernemers tot stand gebracht 
om deze zo goed mogelijk te laten 
aansluiten bij de doelgroep. Op de 
website www.odnhn.nl ontvangt de 
OD NHN maandelijks bijna 7.000 
bezoekers, waarvan 86% nieuwe 
bezoekers. De OD NHN heeft 
brochures voor inwoners en 
ondernemers, is actief op social 
media (Linkedin, Twitter, Instagram 
en Youtube), en maakt gebruik van 
video. Zij publiceren bedrijfsvideo’s, 
video’s van OD NHN-lezingen en 

http://www.odnhn.nl/
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e) Wat wordt er gedaan om de bekendheid en 
vindbaarheid van OD NHN onder burgers te 
verbeteren? Is daar onderzoek naar gedaan? Is 
bekend in hoeverre de klachtenprocedure bekend 
is bij de mensen, en door mensen duidelijk en 
toegankelijk wordt bevonden?

zijn gestart met het maken van 
vakgebiedvideo’s om hun 
bekendheid verder te vergroten.

De OD NHN krijgt feedback op de 
klachtenprocedure van handhavers 
of direct van burgers en heeft een 
klachtencoördinator aangesteld die 
de feedback meeneemt en het 
proces daarop aanpast.

f) In 2019 heeft een evaluatie 
plaatsgevonden van de uitvoering 
van de Wet natuurbescherming. GS 
voegen € 881.000 structureel aan 
het budget toe om, gezien de 
toegenomen vraag vanuit de 
maatschappij, de uitvoering te 
kunnen waarborgen. Dit kunt u 



 Technische vragen

nr Partij en 
indiener

Punt Gedeputeerde Onderwerp Vraag Antwoord

f) Klopt het dat de OD NHN sommige VTH-taken 
niet kan doen, door gebrek aan capaciteit? Is daar 
onderzoek naar gedaan? 

g) Is onderzoek gedaan naar klachtenafhandeling 

terugvinden in de Kaderbrief 2021 
van de provincie.

g) Eind 2016 is de tevredenheid van 
de klachtafhandeling onderzocht en 
scoorde de OD NHN een 6. In 2019 
is een klachtencoördinator 
aangesteld om de kwaliteit van de 
klachtenprocedure te borgen. 

h) Wij zien hier geen vraag. De 
gemeente kan hierbij een grote rol 
spelen. Zij moeten bij het 
verstrekken van vergunningen het 
onderdeel natuur meenemen in de 
beoordeling. Als de mogelijkheid 
bestaat dat de activiteiten invloed 
hebben op soorten en/of natuur 
moet de gemeente een vvgb vragen 
bij de OD NHN. Deze stap wordt 
niet altijd genomen waardoor 
activiteiten uitgevoerd worden zoals 



 Technische vragen

nr Partij en 
indiener

Punt Gedeputeerde Onderwerp Vraag Antwoord

door OD NHN tot nu toe en hoe burgers die 
ervaren? 

h) Er komen vaak klachten bij ons binnen over de 
OD, die onvoldoende zou handhaven (o.a. door 
gebrek aan capaciteiten) en regels die 
onvoldoende bekend zouden zijn onder burgers. 
Zo komen er bij ons klachten binnen van bewoners 
in Amsterdam die elk jaar zien dat 
werkzaamheden zoals het neerzetten van steigers 
voor gevels waarin nesten van gierzwaluwen, 
mussen en vleermuizen zich bevinden, worden 
verricht. Steigers blokkeren dan de vliegingang 
voor bijvoorbeeld de gierzwaluwen die in een 
gebouw wonen. Dit is in strijd met de wet 
Natuurbescherming waarmee deze dieren en hun 
nesten worden beschermd. Aannemers mogen 
ergens pas een steiger plaatsen nadat is 
vastgesteld dat er op die locatie geen dieren 

het plaatsen van steigers zonder 
initiatiefnemers weten dat de Wet 
natuurbescherming een rol speelt. 
De OD NHN weet dit pas op het 
moment dat er een klacht wordt 
ingediend. Dit is de reden dat de 
OD NHN gemeenten informeert over 
de Wet natuurbescherming zie ook 
het antwoord op vraag 10.

5a4. Omgevingsdienst 
Noordzeekanaalgebied;  (Olthof)
12.
a) Dat hangt af van de bereidheid van 

de overtreder om te betalen. Betaalt 
de overtreder direct nadat een 
dwangsom is verbeurd dan vraagt 
dit een minimale inspanning van de 
provincie en de OD’s. Als een 
overtreder niet uit eigen beweging 
betaalt en de provincie moet 
vervolgens invorderen, aanmanen 
en een dwangbevel sturen dan kost 
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nestelen en de opdrachtgever is hiervoor 
verantwoordelijk.

5a4. Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied; 
12.
a) Wat kost het innen van de dwangsommen? 
Betalen bedrijven als Tata die uren dan ook of gaat 
dat van gemeenschapsgeld af? 

dit meer uren voor de provincie en 
de OD’s. Afhankelijk van de 
complexiteit kan dit oplopen tot 
zeker 36 uur. De overtreder kan 
ook nog bezwaar en beroep 
instellen. Dan zijn er veel meer uren 
nodig van de provincie en OD’s. 
Bedrijven betalen alleen de 
dwangsom en eventueel 
bijkomende eigen kosten (voor 
juristen/advocaten e.d.).

9 D66 5 Olthof-Stigter Financiële stukken 
Omgevingsdiensten

De invoering van de Omgevingswet is uitgesteld. 
Wat zijn de financiele gevolgen hiervan voor met 
name OD FVG en OD NZKG?  Op welke manier 
wordt het proces van de warme overdracht 
bodemtaken beïnvloed hierdoor? Graag op dit 
proces een nadere toelichting.

Er zijn geen financiële gevolgen in relatie 
tot het Digitaal Stelsel Omgevingswet. 
Het uitstellen van de overdracht van de 
bodemtaken heeft impact heeft op de 
taken die de OD’s voor ons doen. Uitstel 
van de omgevingswet zorgt niet voor 
vertraging van de warme overdracht 
bodemtaken, maar het zorgt er wel voor 
dat we meer tijd hebben voor een 
zorgvuldige overdracht van de 
bodemtaken naar gemeenten. In dit 
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proces hebben we de omgevingsdiensten 
nodig, ook in 2021. De opdracht richting 
omgevingsdiensten voor wat betreft de 
warme overdracht wordt daarom 
voortgezet totdat de Omgevingswet in 
werking treedt.

Het voordeel van het uitstel is dat de 
OD’s (en de provincie) meer tijd hebben 
om alles in te richten. Er hoeven door 
omgevingsdiensten nu geen 
tussenoplossing te worden gebouwd om 
toch de 1-1-2021 te kunnen halen.

10 D66 18c Rommel Brief GS inzake NNN 
realisatie

1. In de brief is te lezen dat er wordt gewerkt 
aan een optimalisatie van begrenzing van 
de NNN. Wanneer zal deze begrenzing 
gereed zijn en op welke moment wordt dit 
geformaliseerd? Hoe zal PS bij deze 
begrenzing worden betrokken

2. In de brief wordt een inschatting gemaakt 
van het aantal ha die deze collegeperiode 
gerealiseerd kunnen worden. Wat betekent 
dit als je een doorkijk maakt naar 2027. Is 

1. De planning is dat eenvoudige 
herbegrenzingsverzoeken dit najaar door 
het college worden vastgesteld. 
Besluitvorming over de meer complexe 
herbegrenzingsverzoeken vindt in het 
voorjaar van 2021 plaats. De 
herbegrenzingen (niet zijnde correcties 
van technische kaartfouten) worden 
middels een PS besluit geformaliseerd.
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de verwachting dat het haalbaar is om dan 
de volledige NNN-opgave gerealiseerd te 
hebben?

2. Momenteel wordt een strategie voor 
de NNN realisatie opgesteld waarin de 
haalbaarheid en de planning van de 
afronding van het NNN is meegenomen. 
Het college wil voor het zomerreces deze 
strategie vaststellen en PS hier 
vervolgens met een brief over 
informeren.

11 D66 18g Rommel Afschrift brief aan college 
inzake Handhavingsverzoek 
NNN Voorland Blaricum

De gemeente Blaricum en de provincie Noord-
Holland zijn al langere tijd in gesprek over het 
Voorland ivm een tijdelijk strandpaviljoen. In een 
eerdere brief van de provincie (21 jan 2020) aan 
de gemeente zijn de volgende voorwaarden 
opgenomen: 

De gemeente Blaricum heeft aangegeven dat door 
middel van de saldobenadering op basis van 
artikel 19.3 het plan gemotiveerd gaat worden 
voor wat betreft de ligging in het NNN. In onze 
ambtelijke brief/memo van 28 november 2019 
hebben wij aangegeven dat we in 

We hebben het handhavingsverzoek van 
de Vereniging Vrienden van het Gooi 
momenteel in behandeling. GS zullen PS 
op de hoogte stellen van haar reactie op 
het handhavingsverzoek.
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principe een positieve grondhouding hebben ten 
opzichte van het plan 

onder de voorwaarden dat: 

- De saldobenadering wordt uitgewerkt en wordt 
gemotiveerd dat per saldo geen sprake is van een 
significante aantasting van de wezenlijke 
kenmerken en waarden, of tot een vermindering 
van de oppervlakte van het NNN of van de 
samenhang tussen die gebieden (art. 19.3)

- Er akkoord is van het Waterschap/ Waternet 
Amstel, Gooi en Vecht 

indien hun belangen in het geding zijn. 

 

In de brief van de Vrienden van het Gooi stellen zij 
dat: 

‘Wij hebben bij het doornemen van de stukken bij 
de verleende omgevingsvergunning voor het 
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paviljoen moeten constateren, dat de aangeven 
salderingsmaatregel op een drietal punten niet 
voldoet aan deze Spelregels. Het betreft de 
oppervlakte van de voor saldering aangewezen 
gronden, het ontbreken van de kwaliteitsslag en 
tenslotte het ontbreken van de noodzakelijke 
bestuurlijke goedkeuring van het salderingsplan, 
voorafgaand aan de vergunningverlening.’

D66 ziet graag een nadere toelichting of het 
college van mening is dat de saldobenadering op 
een juiste wijze is uitgevoerd en een 
onderbouwing waaruit blijkt of aan de eerdere 
gestelde provinciale voorwaarden wordt voldaan. 

12 FvD 14 Olthof - Programma 
Gezonde 
Leefomgeving

- Conceptprogramma 
Tata Steel 2020 - 
2050: 
Samenwerken aan 

Binnen het instrumentarium van vergunning, 
toezicht en handhaving moet gezondheid 
volgens het conceptprogramma meer aandacht 
krijgen. Kan de provincie aangeven waarom 
deze aandacht voor gezondheid in het verleden 
onvoldoende in de VHT naar voren is gekomen?

Zoals op bladzijde 14 van het programma 
Gezonde Leefomgeving staat vermeld is 
sprake van een beweging van milieu naar een 
gezonde leefomgeving. De uitvoering van de 
VTH-taken door de provincie is vooral 
gebaseerd op wet- en regelgeving die de 
'gevolgen voor het milieu' dienen te 
beperken en de 'bescherming van het milieu' 
dienen te bevorderen. Met de beweging naar 
een gezonde leefomgeving krijgt gezondheid 
nu ook meer aandacht dan voorheen bij de 



 Technische vragen

nr Partij en 
indiener

Punt Gedeputeerde Onderwerp Vraag Antwoord

een gezondere en 
veilige IJmond

uitvoering van de VTH-taken. Dezelfde 
beweging is verwoord in het in concept 
vastgestelde Programma Tata Steel 2020 – 
2050: Samenwerken aan een gezondere en 
veilige IJmond door aan te geven dat 
gezondheid ook bij de VTH taken meer 
gewicht krijgt. 

13 FvD 14 Olthof Conceptprogramma Tata 
Steel 2020 - 2050: 
Samenwerken aan een 
gezondere en veilige 
IJmond

“De aanwezigheid van industrie maakt dat de 
leefomgeving nooit helemaal gezond kan zijn, 
maar onze inzet is wel een gezondere 
leefomgeving. Zowel als het gaat om Tata Steel 
in de huidige vorm (oude technologie) als in de 
toekomst (nieuwe technologie).”In het Schone 
Lucht Akkoord wordt gewerkt naar de WHO 
streefwaarden van uitstoot van fijnstof en NOx. 
Accepteert de provincie hiermee dat de uitstoot 
van TATA Steel nooit de WHO norm zal behalen? 
Indien ja, moeten er dan sectoren deze extra 
uitstoot compenseren? Indien nee, wat bedoelt 
de provincie dan met de zinsnede dat “De 

De provincie heeft het Schone Lucht Akkoord 
mede ondertekend en richt zich dus op het 
behalen van de WHO advieswaarden voor 
fijnstof  (pm 10 en pm 2,5) en voor 
stikstofdioxide (NO2) in 2030, ook in de 
IJmond. Hoever we daarin komen, zal mede 
afhangen van de juridische mogelijkheden 
die de (Europese) wetgever ons daarvoor 
biedt.

De WHO stelt geen normen vast, maar 
advieswaarden. Het is aan de wetgever om te 
besluiten of deze worden overgenomen. 
Nederland is juridisch gezien gebonden aan 
de normen die in Europees verband zijn 
vastgelegd.
Wet- en regelgeving geeft de provincie de 
mogelijkheid om een hoog niveau van 
bescherming van het milieu te eisen en 
nadelige gevolgen voor het milieu zoveel 
mogelijk te beperken. De provincie heeft 
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aanwezigheid van industrie maakt dat de 
leefomgeving nooit helemaal gezond kan zijn”?

echter niet de bevoegdheid om elk nadelig 
effect af te wijzen.

FvD 14 Olthof Conceptprogramma Tata 
Steel 2020 - 2050: 
Samenwerken aan een 
gezondere en veilige 
IJmond

Het conceptprogramma TATA Steel 2020 – 2050 
geeft aan dat er nog veel milieu en 
gezondheidswinst te behalen valt. Kan de 
provincie aangeven hoe zij gezondheidswinst 
definiëren en hoe deze gemeten kan worden?

Als onderdeel van het Programma Gezonde 
Leefomgeving wordt gewerkt aan een 
afwegingsmethodiek voor gezondheidswinst, 
deze is naar verwachting eind 2020 gereed. 
Naast andere criteria kijken we daarbij naar 
de advieswaarden van de WHO. Specifiek 
voor Tata Steel kunt u ook denken aan 
andere emissies zoals die bijvoorbeeld met 
het ZZS traject in kaart worden gebracht. 

Het in concept vastgestelde programma Tata 
Steel 2020 - 2050: Samenwerken aan een 
gezondere en veilige IJmond wordt op 25 juni 
met PS (commissie NLG) besproken in een 
aparte bijeenkomst, dan kunt u hier mbt Tata 
Steel verder op in gaan. 

FvD 14 Olthof Conceptprogramma Tata 
Steel 2020 - 2050: 
Samenwerken aan een 
gezondere en veilige 
IJmond

“Versterken van de VTH-taken 
(vergunningverlening, toezicht en handhaving) 
Vergunningverlening, toezicht en handhaving 
(VTH) vormen de wettelijke kaders en 
begrenzing van de emissies die Tata Steel mag 

Zoals in het programma Tata Steel 2020 -
2050 staat vermeld wordt hiervoor de 
samenwerking tussen de OD NZKG en de 
GGD verbeterd en gaat de OD NZKG zich 
richten op stof (fijnstof), geur en geluid. De 
leefomgeving wordt daarmee gezonder. Ook 
verkennen wij o.a. de mogelijkheden 
om"scherper te vergunnen" (pilotproject 
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doen. De uitvoering van de VTH-taken wordt 
geïntensiveerd. Ook wordt gezondheid meer 
meegenomen bij de nadere invulling van deze 
taken. We onderscheiden hier wat wettelijk en 
afdwingbaar is, en wat aanvullende 
bestuurlijke- en beleidsmatige wensen zijn om 
VTH-taken anders en beter uit te voeren.”Kan 
de provincie aangeven op welke wijze 
gezondheid meer wordt meegenomen bij de 
nadere invulling van deze taken? Op welke wijze 
wordt er door de toezichthouder (ODNZKG) 
hierop toezicht gehouden?

Schone Lucht Akkoord). Zie verder blz. 10 t/m 
13 van het in concept vastgestelde 
programma Tata Steel 2020 - 2050. Zoals 
hierboven aangegeven wordt op 25 juni met 
PS (commissie NLG) besproken in een aparte 
bijeenkomst, dan kunt u hier mbt Tata Steel 
verder op in gaan.

FvD 14 Olthof Conceptprogramma Tata 
Steel 2020 - 2050: 
Samenwerken aan een 
gezondere en veilige 
IJmond

De gezamenlijke overheden willen met alle 
gezondheidsonderzoeken een goed beeld 
krijgen van de gezondheidssituatie in de 
IJmond. Op basis daarvan kunnen de overheden 
samenhangende maatregelen nemen die de 
gezondheid bevorderen.” Zijn er nog 
onderzoeken die gestart moeten worden? Zo ja, 

De verschillende onderzoeken en 
inventarisaties staan genoemd op blz. 9 van 
het programma. De daar genoemde 
gezondheidsmonitoring van de GGD moet 
nog starten, dat is aan de GGD. Het 
gezondheidsonderzoek van de RIVM in de 
IJmond bestaat uit meerdere onderdelen. 
Sommige daarvan zijn gestart, andere nog 
niet. De voorlopige planning is dat het 
volledige onderzoek per eind 2021 is 
afgerond, maar dit is mede afhankelijk van de 
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wat is de looptijd van deze onderzoeken? Zijn er 
onderzoeken die vertraging oplopen of hebben 
opgelopen als gevolg van de landelijke Corona 
maatregelen? Wanneer denken de gezamenlijke 
overheden “een goed beeld” te krijgen?

coronamaatregelen. Wel worden tussentijds 
al resultaten  gepubliceerd, de eerste 
rapportage volgt dit najaar. Het rapport over 
de RIVM meting naar Ultrafijnstof loopt 
mede door corona vertraging op. Door alle 
onderzoeken wordt het beeld van de 
gezondheidssituatie steeds beter, dit is een 
doorlopend proces. 

FvD 14 Olthof Conceptprogramma Tata 
Steel 2020 - 2050: 
Samenwerken aan een 
gezondere en veilige 
IJmond

Er wordt gesproken over de ambitie om met de 
bewoners van het IJmondgebied als 1 overheid 
te spreken. Hiervoor wordt er nog een 
Omgevingsoverleg Industrie & Gezondheid 
IJmond opgericht. Wanneer staat deze 
oprichting hiervan gepland? Zijn er voorwaarden 
verbonden aan de deelnemende bewoners?

Een eerste Omgevingsoverleg met een 
afvaardiging van bewoners, bedrijven en 
overheden is voorzien na de zomer. Eerder 
was vanwege de coronamaatregelen niet 
mogelijk. Voor een afvaardiging van de  
bewoners worden de verschillende 
bewonersorganisaties in de IJmond 
benaderd. 

FvD 14 Olthof Programma Gezonde 
Leefomgeving

Ook in het programma Gezonde Leefomgeving 
wordt gesproken over gezondheidswinst. Kan 
de provincie aangeven hoe deze is gedefinieerd 
en op welke wijze deze wordt gemeten?

Als onderdeel van het Programma Gezonde 
Leefomgeving wordt gewerkt aan een 
afwegingsmethodiek voor gezondheidswinst, 
deze is naar verwachting eind 2020 gereed. 
Naast andere criteria kijken we daarbij naar 
de advieswaarden van de WHO.
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FvD 14 Olthof Programma Gezonde 
Leefomgeving

Het Programma Gezonde Leefomgeving spreekt 
over een leefbaarheidsfonds. Kan de provincie 
aangeven waar dit fonds voor wordt 
aangewend?

Het leefbaarheidsfonds wordt in de vorm van 
een uitvoeringsregeling beschikbaar gesteld. 
We verwachten de regeling, inclusief de 
criteria om in aanmerking te komen, in het 
najaar van 2020 te publiceren.

FvD 14 Olthof Programma Gezonde 
Leefomgeving

“In de verkenningsfase van dit programma zijn 
er gesprekken gevoerd met de gemeenten 
Amsterdam en Zaanstad, de GGD’s van 
Amsterdam en Kennemerland en de 
Omgevingsdiensten IJmond en 
Noordzeekanaalgebied.” Het programma is 
bedoeld voor geheel Noord-Holland. Kan de 
provincie aangeven waarom andere delen van 
Noord-Holland in de verkenningsfase niet 
betrokken zijn?

In de verkenningsfase is vooral gesproken 
over de mogelijke rol van de provincie, en 
niet zozeer over de inhoud. Om die reden 
hebben we een beperkt aantal gesprekken 
gevoerd met partijen met wie er reeds 
intensief wordt samengewerkt. Nu het 
programmaplan gereed is, wordt er een 
uitgebreidere consultatieronde gehouden. 
Daarbij wordt gezorgd voor een goede 
verdeling qua regio's en grootte van de 
gemeenten.

FvD 14 Olthof Programma Gezonde 
Leefomgeving

In het Conceptprogramma TATA Steel 2020 – 
2050 wordt gesteld dat geluid(overlast) een 
nadelig effect heeft op de gezondheid. Ook het 
Programma Gezonde Leefomgeving spreekt over 
geluid als deel van een “goede milieukwaliteit”. 

Nee, de vergunningverlening ligt bij het 
bevoegd gezag. Deze toetst of de aanvraag 
aan de regelgeving voldoet. Gemeenten zijn 
bevoegd gezag voor de omgevingsvergunning 
voor windparken of windturbines met een 
vermogen tot 5 MW. Provincies zijn bevoegd 
gezag voor windparken met een vermogen 
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Van windturbines is bekend dat zij voor 
omwonenden geluidsoverlast veroorzaken. Valt 
de vergunningverlening en de plaatsing van 
deze windturbines ook onder het Programma 
Gezonde Leefomgeving?

tussen 5 en 100 MW. Het Rijk is bevoegd 
gezag voor windparken met een vermogen 
van meer dan 100 MW.

FvD 14 Olthof Programma Gezonde 
Leefomgeving

Onder het kopje Gebiedsgericht Samenwerken 
wordt gesproken over participatie. Kan de 
provincie aangeven met wie er geparticipeerd 
dient te worden en op welke wijze dit gestalte 
dient te krijgen?

Vanuit het Programma Gezonde 
Leefomgeving wordt probleemgestuurd 
gewerkt. Per locatie wordt in kaart gebracht 
welke partijen betrokken moeten zijn om het 
probleem te kunnen aanpakken. Dat gaat om 
inwoners, de bedrijven die de overlast 
veroorzaken, en om partijen die vanuit hun 
expertise een bijdrage kunnen leveren.

FvD 14 Olthof Vergunningsverlening, Toezicht en Handhaving. 
Hierbij wordt gesteld dat de nationale wetgeving 
en Europese richtlijnen hierbij het uitgangspunt 
vormen. De uitstootnormen in Het Schone Lucht 
Akkoord zijn echter WHO normen. Is het dus 
correct dat vergunningen verleend mogen 

De WHO stelt geen normen vast, maar 
advieswaarden. Het is aan de wetgever om te 
besluiten of deze worden overgenomen. 
Nederland is juridisch gezien gebonden aan 
de normen die in Europees verband zijn 
vastgelegd.
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worden die wel aan de Europese richtlijnen 
voldoen, maar niet aan de WHO normen?

FvD 14 Olthof Op welke wijze worden bedrijven gestimuleerd 
om vrijwillige maatregelen te nemen ter 
verbetering van de omgevingskwaliteit

Wij doen dit op verschillende manieren: door 
de omgevingskwaliteit te monitoren en de 
bedrijven hierbij te betrekken, door goede 
voorbeelden te verzamelen en te delen, door 
in gesprek te gaan met de bedrijven, en 
eventueel door subsidies te verstrekken voor 
bovenwettelijke maatregelen.

FvD 14 Olthof “Een uitgewerkt voorstel voor de 
uitvoeringsregeling, inclusief de criteria om 
aanmerking te komen voor subsidie, zal in het 
tweede kwartaal van 2020 gereed zijn.” Ligt de 
provincie nog op schema om in dit kwartaal te 
komen met een uitvoeringsregeling omtrent 
subsidie? Op blz 20 wordt gesproken over 
september 2020. Dit is het derde kwartaal.

Nee, vanwege de coronacrisis hebben we 
vertraging opgelopen. De huidige planning is 
dat de uitvoeringsregeling in september of 
oktober 2020 kan worden gepubliceerd.

FvD 14 Olthof In hoofdstuk 6 Financiën wordt niet gesproken 
over de uitvoeringsregeling waar de provincie 
€7,5 miljoen voor reserveert. Kan de provincie 

De onderwerpen en criteria voor de 
uitvoeringsregeling worden nog uitgewerkt, 
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aangeven waarom deze post hier buiten 
gehouden wordt?

om die reden staat op bladzijde 23 slechts 
een uitleg op hoofdlijnen.


